
Obec Tchořovice 

Zápis ze 18. zasedání Zastupitelstva Obce Tchořovice, 
konaného dne 25. 6. 2024 od 18:00 hodin. 

 
 
 
Přítomní členové ZO: Martina Čadková, Josef Fořt, Zdeněk Hybrant, Mgr. Eva Křivancová, 

Bc. Ivana Machovcová, Pavel Šeda, František Tetauer.  
Omluven:  
Nepřítomen:  
Dále přítomni: dle prezenční listiny (viz příloha č. 1) 
 
 
 

1. Úvod, kontrola usnesení a schválení zápisu z 17. zasedání ZO  

Zasedání ZO Tchořovice bylo zahájeno v 18 hodin starostou obce. Starosta 
konstatoval, že je přítomno 7 členů z celkového počtu 7 členů ZO, zasedání 
zastupitelstva obce je tedy usnášení schopné (viz prezenční listina – příloha č. 1). 
Starosta obce vyzval ZO k podání případných námitek k zápisu č. 17.  

E. Křivancová podotkla, že zápis č. 16 není vyvěšený na webu obce (starosta toto 
zkontroluje a nechá zápis vyvěsit). 
Dále poznamenala, že by měly být zaznamenány všechny podané návrhy ZO, ne jen 
návrh, který byl schválen ZO. Ve stručnosti by měly být zaznamenány i rozpravy ZO 
o návrzích. 
 
 
 

2. Schválení programu 
 
Navržený program: 
1. Úvod, kontrola usnesení a schválení zápisu z 17. zasedání ZO ze dne 24.4. 2024 
2. Schválení programu 
3. Volba ověřovatelů zápisu 
4. Závěrečný účet za rok 2023 
5. Účetní závěrka za rok 2023 
6. Žádost o poskytnutí daru – Svaz tělesně postižených v ČR z. s. 
7. Schválení jednacího řádu obce 
8. Rozpočtová opatření 
9. Různé 
10. Diskuze 

 
 



Starosta seznámil členy ZO s návrhem programu dnešního zasedání a zároveň vyzval 
členy ZO k návrhům na jeho další doplnění. Žádný jiný návrh nebyl podán.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Tchořovice schvaluje navržený program zasedání (viz pozvánka - 
příloha č. 2).  
 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.   
Usnesení č. 15 /2024 bylo schváleno. 
 
 
 

3. Volba ověřovatelů zápisu 
Starosta navrhl jako ověřovatele zápisu J. Fořta a Z. Hybranta 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Tchořovice volí ověřovateli zápisu J. Fořta a Z. Hybranta 
 
Výsledek hlasování: pro 5, proti 0, zdrželi se 2 (E. Křivancová, I. Machovcová). 
Usnesení č. 16/2024 bylo schváleno. 
 
 
 

4. Závěrečný účet za rok 2023 
Návrh Závěrečného účtu obce Tchořovice za rok 2023 včetně Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření za rok 2023 byly v zákonné lhůtě zveřejněny na úřední 
desce a způsobem umožňujícím dálkový přístup. K návrhu Závěrečného účtu obce 
Tchořovice za rok 2023 nikdo z občanů ani zastupitelů neuplatnil žádnou připomínku. 
Proběhl přezkum hospodaření obce za rok 2023 provedený KÚ Jihočeského kraje – 
nebyly zjištěny chyby ani nedostatky. 
 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Tchořovice po projednání Závěrečného účtu obce Tchořovice 
k 31. 12. 2023 vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením, a to bez výhrad. 
 
 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 
Usnesení č. 17/2024 bylo schváleno. 
 
 
 
 



5. Účetní závěrka za rok 2023 
Zastupitelstvu obce Tchořovice byly účetní obce předloženy podklady ke schválení 
účetní závěrky obce Tchořovice dle vyhlášky č. 220/2013 Sb., o požadavcích na 
schvalování účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek. 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Tchořovice po projednání schvaluje na základě předložených 
podkladů Účetní závěrku obce Tchořovice sestavenou ke dni 31. 12. 2023. 
 
 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdržel se  0. 
Usnesení č. 18/2024 bylo schváleno 
 
 
 

6. Žádost o poskytnutí daru – Svaz tělesně postižených v ČR z. s.  
Starosta obce informoval o žádosti Svazu tělesně postižených v ČR z. s., místní 
organizace Blatná o poskytnutí finančního daru pro rok 2024 na podporu zdravotně 
znevýhodněných osob. Starosta navrhl poskytnout dar ve výši 2000 Kč. Jiný návrh 
nebyl podán. 
 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo obce Tchořovice po projednání schvaluje poskytnutí daru ve výši 
 2000 Kč Svazu tělesně postižených v ČR z. s., místní organizace Blatná. 
 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdržel se 0. 
Usnesení č. 19/2024 bylo schváleno 
 
 
 

7. Schválení jednacího řádu obce  
 
Starosta informoval ZO o přípravě nového jednacího řádu zastupitelstva obce 
Tchořovice. Vydání nového jednacího řádu je důsledkem změn v zákoně o obcích 
účinných od 1. ledna 2024. Od 1. ledna se mění některé lhůty v zákoně např. lhůta pro 
pořízení zápisu se prodlužuje na 15 dnů nebo dochází ke změně lhůty pro náhradní 
zasedání ZO (z 15 na 21 dnů). Hlavním důvodem ke změně je však nová právní 
úprava distanční účasti na zasedání ZO. Nově nelze připustit distanční účast 
zastupitele, pokud není zakotvena v jednacím řádu. V případě karanténních opatření 
např. při Covidu by beze změny jednacího řádu nebylo možné konat zasedání. 
Připravený jednací řád vychází z metodiky MV a byl rozeslán všem zastupitelům 
dopředu k prostudování. 
 



E. Křivancová připomínkovala některé body z nového jednacího řádu obce, některé 
konkrétní body nejsou v zákoně o obcích zakotveny a některý bod (konkrétně 
zveřejňování zápisu na webu obce) v novém jednacím řádu chybí. 
Proběhla diskuse ZO. 
Starosta obce, vzhledem k připomínkování některých částí jednacího řádu ZO a tím, že 
je návrh jednacího řádu obce v některých konkrétních bodech příliš obecný, rozhodl  
o přesunutí schválení tohoto bodu na další zasedání ZO s tím, že se jednací řád obce 
ještě upraví. 
 
 

8. Rozpočtové opatření 
Starosta obce informoval ZO o rozpočtovém opatření č. 4/2024 a 5/2024 (viz přílohy 
č. 3 a č. 4). Tato rozpočtová opatření byla zveřejněna na úřední desce OÚ a webu obce 
Tchořovice. 
 
 
 

9. Různé 
- Věcné břemeno (uložení internetového kabelu a antény na pozemku č. 1540 KÚ 

Tchořovice) společnost United Networks SE Blatná. Starosta přednesl žádost 
společnosti a předložil plánek pozemku, kde by bylo uloženo případné věcné 
břemeno. Proběhne schůzka se zástupcem společnosti, poté bude ZO informováno 
o podmínkách smlouvy a proběhne schválení. 

 
- Ekokom 
Starostou byla předložena zpráva o třídění odpadů v obci Tchořovice od společnosti 
EKO-KOM.  
 
- Pronájem letiště 

Starosta přednesl návrh firmy na pronájem letiště, jde o testování bezpečnosti aut 
zn. Mercedes při nízké rychlosti (cca 30 km/h) pro výzkumné účely.  
E. Křivancová podotkla, že část letiště již pronajatá je dlouhodobě. Není tedy 
možné uzavřít novou smlouvu.  
Starosta -  mohla by se pro tento pronájem dohodnout jiná část letiště – druhá 
nevyužívaná dráha. Ještě proběhne schůzka se zástupcem firmy, kde se nastíní 
podrobnější podmínky pronájmu. 

E. Křivancová poznamenala, že všechny akce by měly být prodiskutovány na ZO.  
I. Machovcová podotkla, že by měla proběhnout schůzka se starostkou obce Kadov ohledně 
pronajímání jejich části letiště za nízkou částku – některé občany Tchořovic ruší hlasité 
motorky či auta jezdící na Kadovské části letiště. 

 
- Oprava překopů v obci  

U OÚ, okolo studny, úsek silnice a křižovatka u č.p.105 a č.p.126. Starosta osloví 
3 firmy, vybere se nejnižší nabídka. 



- Úprava prostoru pod místním pohostinstvím 
Při větší dešti se dostane voda do sklepů, opět se osloví firmy, vybere se nejnižší 
nabídka. 

- Oprava části letiště – hlavní plocha 
Starosta osloví 3 firmy, vybere se nejnižší nabídka. 
 

- Oprava fasády na OÚ, druhá část  
Proběhlo výběrové řízení na opravu fasády OÚ. Výběrové řízení vyhrál p. Rosík, 
který již dělal opravu fasády v první části. Nyní se bude opravovat severní a 
východní část. Cena 357 000 Kč s DPH. Oprava bude zahrnovat umytí, penetraci, 
nátěr a opravu prasklin, měla by být hotova do konce září. 

- Hasičská zbrojnice  
Probíhá oprava fasády –  oprava opadaných částí, penetrace, nátěr. 

- Kaple sv. Václava 
Proběhne oprava fasády. 

- Prořez keřů u OÚ, místního pohostinství, u pomníku Padlých. Starosta zajistí 
odbornou firmu k prořezu. 

- Vodárna pravidelná údržba 
Dne 25.6. byla dokončena pravidelná údržba vodárny. 
 

10. Diskuze 
E. Křivancová : 
Chybějící přechod pro chodce u pomníku, bude se to řešit? 
Starosta – přechod by měl být dodělán, zkontaktuji znovu firmu. 
Chodník v dolní části Tchořovic, vyvíjí se nějak situace? 
Starosta – znovu zkontaktuji ŘSD a zjistím, jak to pokračuje. 
E. Křivancová – žádalo se o nějakou dotaci na některou z nastíněných akcí? 
Starosta – nežádalo se o žádnou dotaci, pro žádost bylo už pozdě. Na příští rok můžeme 
zažádat o dotace na některou z dalších akcí. 
 
Starosta: 
„Povodňové domky“ – právnička obce zpracovává směrnici pro prodej „povodňových 
domků“. Též obec oslovila ombudsmana, kterému nastínila situaci okolo prodeje 
„povodňových domků“. Požádala ho o vyjádření k této problematice.  
Proběhne pracovní schůzka ZO k nové směrnici. 

 
Starosta obce ukončil zasedání zastupitelstva obce v 18:59. 

 

 

 

 



Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina  
2) Pozvánka 
3) Rozpočtové opatření č. 4/2024 
4) Rozpočtové opatření č. 5/2024 

 
 
 
Zápis byl vyhotoven dne  

 

 

Starosta:  Pavel Šeda 

 

Ověřovatelé: 

 ……...…………………………..   ……………………………. 

   J. Fořt      Z. Hybrant 

Zapsala:  Martina Čadková 


